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Nyhedsbrev oktober 2024 

Selskabet for Hjælpemidler, Velfærdsteknologi og Tilgænge-

lighed (HVT) 

 

Kære Medlem 

Tiden flyder afsted i en travl hverdag og nu er det igen blevet 

tid til afholdelse af generalforsamling i Selskabet for Hjælpe-

midler, Velfærdsteknologi og Tilgængelighed. 

Dette nyhedsbrev har derfor hovedsageligt til formål at sikre at 

du ved, hvornår generalforsamlingen afholdes og at du ved, at 

du kan stille op til bestyrelsen. 

Bestyrelsen har herudover også håndplukket et par andre ny-

heder og informationer, vi gerne vil dele med jer medlemmer, 

nemlig information om specialistordningen og hvordan ergote-

rapeuter bringer deres faglighed i spil, når hjælpemidler udby-

des i SKI på vegne af de tilsluttede kommuner. Og sidst men 

ikke mindst bringer vi en teaser for den nye bog om hjælpe-

middelformidling. ”Hjælpemiddelformidling Metoder og praksis 

på hjælpemiddelområdet” 

 

God læselyst. 

Mange hilsener fra bestyrelsen 

  

Generalforsamling 
2024 

Tirsdag d. 26. november hos 

Ergoterapeutforeningen: 

Snoreloftet 

Nørre Voldgade 90 

1358 København K  

kl. 15.30-16.30 

Vi håber på at se rigtig mange 

af forenings medlemmer til 

generalforsamlingen. 

Bestyrelsen er på valg og alle 

medlemmer genopstiller.  

Ønsker du at deltage på ge-

neralforsamlingen kan du til-

melde dig via dette link: 

Tilmelding 

Fra den nuværende besty-

relse genopstiller: 

• Anna Marie Lassen 

• Eva Johansen 

• Linda Trier Hald 

• Mette Damkjær  

• Rikke Pedersen 

• Sofia Vork Stokholm  

• Stina Bjørnskov Jensen  

• Tina Helle  

I finder præsentationer af de 

foreløbige opstillede kandida-

ter bagerst i nyhedsbrevet. 

mailto:hvt@ergofaglig.dk
https://www.etf.dk/Arrangementer/2024/Nov-Generalforsamling-2024-30221
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Ny hjemmeside for ETF  
ETF har fået ny hjemmeside og 

det betyder, at også Selskaber-

nes hjemmesider er blevet opda-

teret. Du vil derfor kunne opleve, 

at der løbende komme ændringer 

i indholdet på selskabet hjemme-

side.  

Faglig dag i udsigt  
Bestyrelsen planlægger en tema-

dag d. 25. maj 2025, med fokus 

på -vidensdeling, erfaringsud-

veksling og inspiration. 

Nærmere information vil blive 

sendt ud i en nær fremtid.  

 
  

Generalforsamling 2024 
Ergoterapeutforeningens nye regler for faglige selskaber muliggør at vi nu kan have 7 besty-

relsesmedlemmer og 2 suppleanter i alt op til 9 repræsentanter i bestyrelsen inkl. suppleanter. 

Det er dermed muligt at vi kan øge antallet af bestyrelsesmedlemmer med 1 repræsentant.  

Bestyrelsens medlemmer bliver valgt til generalforsamlingen. Det er derfor nu muligt at opstille 

til bestyrelsen. Ønsker du at opstille, send da en beskrivelse af hvem du er og hvilket fagom-

råde du arbejder med/brænder for til bestyrelsen på mail hvt@ergofaglig.dk.  

Seneste dato for at stille op er d. 4. nov. 2024.  

Alle kandidater vil blive offentliggjort, med deres personlige beskrivelser, efter opstillingsfri-

sten. Husk at der, efter Ergoterapeutforeningens regler, kun er stemmeret til de fremmødte 

deltagere på generalforsamlingen. 

Alle medlemmer af den siddende bestyrelse genopstiller.  

 

mailto:hvt@ergofaglig.dk
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Ny bog om hjælpemiddelformidling 
Den 27. september 2024 udkom bog om hjælpemiddelformidling. ”Hjælpemiddelformidling Metoder 

og praksis på hjælpemiddelområdet”.  

Skrevet at Rikke Pedersen 

Vi er to fra det faglige sel-

skab som har bidraget til 

bogen, Anna Marie Lassen, 

Lektor og Ph.d. tilknyttet er-

goterapeutuddannelsen 

samt Forskningscenteret for 

sundhed og anvendt tekno-

logi ved University College 

Nordjylland (UCN) og Rikke 

Pedersen, afdelingsleder på 

Københavns Kommunes 

Hjælpemiddelcenter.  

Anna Marie Lassen har i 

samarbejde med Stina 

Meyer Larsen skrevet kapit-

let: Forskning og udvikling 

på hjælpemiddel- og vel-

færdsteknologiområdet. Her 

præsenteret god praksis 

både for hjælpemiddelfor-

midlings- samt velfærdstek-

nologiområdet. Du kan fx få 

mere viden om metoder til 

implementering af velfærds-

teknologi og et konkret ek-

sempel fra praksis om hvor-

dan der arbejdes med vel-

færdsteknologi i kommunal 

praksis. 

Rikke Pedersen har været 

med til at skrive to kapitler – 

et om systematik i hjælpe-

middelformidling og et om 

analyse af hjælpemidler.  

Det er cirka 1½ år siden 

Didde Christensen, center-

chef på Hjælpemiddelcen-

tret i Københavns kom-

mune og jeg gik i gang med 

at skrive indhold til de kapit-

ler som vi skulle skrive 

sammen. Det har været en 

lærerig proces og undervejs 

gik det op for os, at noget af 

det vi var i gang med, var at 

sætte ord på tavs viden. 

Altså sætte ord på nogle af 

de processer, som man læ-

rer igennem sidemandsop-

læring i kommunerne. 

F.eks. har vi sat ord på, 

hvad det er man gør, når 

man skal finde det rette 

hjælpemiddelprodukt til en 

borger. 

Med den nye bog om hjæl-

pemiddelformidling, får du 

en praksisnær grundbog, 

som giver dig en indføring i 

alle vigtige aspekter af hjæl-

pemiddelformidling. 

Bogen kan købes 

her:https://munks-

gaard.dk/fag/hjalpemiddel-

formidling-bog-59663-

9788702406573 

  

FAKTA BOKS: En beskrivelse af bogen 

Bogen henvender sig til ergoterapeutstuderende, men den er også relevant for erfarne hjælpemid-

delformidlere og andre faggrupper, som arbejder inden for hjælpemiddelområdet.  

Bogen introducerer forskellige tilgange til formidling af hjælpemidler med udgangspunkt i en gene-

risk model for systematisk hjælpemiddelformidling og en generisk model for produktanalyse. Der-

udover introduceres en række udbredte begrebsmodeller på området. 

I bogens kapitler får du indblik i den seneste forskning og udvikling på området, og der tages ud-

gangspunkt i cases, som illustrerer brugen af ergoterapeutiske modeller. 

Derudover er Didde Christensen, som er en af de to redaktører, blevet interviewet om bogen. Det 

er der kommet denne artikel ud af: Hjælpemiddelformidling - metoder og praksis på hjælpemiddel-

området| Munksgaard 

mailto:hvt@ergofaglig.dk
https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fmunksgaard.dk%2Ffag%2Fhjalpemiddelformidling-bog-59663-9788702406573&data=05%7C02%7Csvk%40ski.dk%7Cb1bd9df8172441298e4f08dce2c0a417%7Ca20f02c3359e454aba11db8e24ec6e5e%7C0%7C0%7C638634564248597646%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=xnDt5Q1eN4l96Rhtl6M9MH7Nqzmyd260cn8oOru43E0%3D&reserved=0
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https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fmunksgaard.dk%2FLandingPages%2FForfatterinterview%2FHjaelpemiddelformidling&data=05%7C02%7Csvk%40ski.dk%7Cb1bd9df8172441298e4f08dce2c0a417%7Ca20f02c3359e454aba11db8e24ec6e5e%7C0%7C0%7C638634564248619361%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=%2Bwsbr6dG515k09bk%2BB4JKekun0YIoHZyj8zs7XN9VZ4%3D&reserved=0
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Alice Røpke: ’Om fordele ved Specialistordningen for Hjælpemiddelfor-
midling i ETF og hvordan du kommer i gang. 

 

Fordelene ved specialisttitler i ergoterapi 

Specialistordningen gør det muligt for ergoterapeuter at synliggøre deres specialisering inden for 

hjælpemiddelformidling på forskellige niveauer, som enten Certificeret kliniker eller Specialist ef-

ter grunduddannelsen, til gavn for praksis. Derudover kan ansøgning til Specialistordningen være 

et strategisk skridt i udviklingen af den enkelte ergoterapeuts faglige karriere. Tilbagemeldinger til 

Specialistrådet har vist, at dokumentation af en specialisttitel som Specialist- eller Certificeret kli-

niker, giver fordele ved deltagelse på fx internationale konferencer og ved lønforhandlingsbordet.  

Gode råd til ansøgning 

Gå i gang med ansøgningen i rigtig god tid!  

Tjek først op på kriterierne – læs de specifikke krav og kriterier grundigt igennem for både Certifi-

ceret kliniker og Specialist for at være sikker på hvilken ordning der kan søge. Al dokumentation 

fra tidligere kursusdeltagelse, uddannelser mm findes frem. I denne proces bliver man klar over 

krav, man enten ikke kan opfylde eller måske ikke kan dokumentere. Hvis der er krav, der ikke 

kan opfyldes, kan man her arbejde strategisk på at få dette specifikke punkt opfyldt. Ved mang-

lende dokumentation kan man evt. få udstedt nyt diplom/certificering ved henvendelse til tidligere 

arbejdsplads, uddannelse eller kursusvirksomhed.  

Generiske kompetencer skal beskrives både for dem der søger til Specialist og Certificeret klini-

ker. Her er det vigtig at fremhæve uddannelser og kurser mm, der er relevante for det speciale-

område, der ansøges til.  

Inden for hjælpemiddelformidling har det vist sig at være udfordrende at få opfyldt kravene om-

kring formidling, supervision og sikre at case-beskrivelserne, der skal vedlægges til ansøgning til 

Certificeret kliniker, inkluderer relevant teori, metoder og brug af referencer. Derfor kan det anbe-

fales at flere går sammen på arbejdsplads, for at inspirere, søge viden og støtte hinanden i pro-

cessen. Yderligere anbefaling vil være at drøfte en fælles strategi på arbejdspladsen med inddra-

gelse af ens leder, så I i fællesskab udarbejder ”en køreplan” for hvordan der kan arbejdes hen 

mod opfyldelse af kriterierne som fx formidling og supervision.   

Søg endelig! Tjek ETF’s Specialebeskrivelse for ergoterapi inden for Hjælpemiddelformidling. Er I 

i tvivl om ansøgningsprocedure eller om I kan opfylde kriterier til enten Specialist eller Certificeret 

kliniker, skal I ikke holde jer tilbage, men kontakt ETF eller undertegnede 😊. 

Skrevet af Alice Røpke (alro@kp.dk), Specialistnævn for Hjælpemiddelformidling    
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Ergoterapeut Mette Damkjær beretter: I august trådte SKI’s nye aftale på hjælpemidler, som rolla-

torer, plejesenge, madrasser og hjælpemidler til toilet og bad i kraft. Aftalen er blevet til i tæt sam-

arbejde med ergoterapeuter fra kommunerne, der både har stillet krav til hjælpemidlerne og testet 

kvalitet. 

 

De nye SKI indkøbsaftaler 

på genbrugshjælpemidler er 

trådt i kraft 29. august i år.  

Inden de færdige aftaler er 

klar til brug, ligger der et 

stort og spændende arbejde 

bag. Mette Damkjær, ergo-

terapeut fra Morsø kom-

mune beskriver i denne arti-

kel hendes erfaringer og op-

levelser med udarbejdelse 

af udbudsmaterialet til SKI-

udbuddet. Jeg har som 

sagsbehandlende ergotera-

peut været med til at arbejde 

med disse aftaler, lige fra 

den spæde start, hvor tera-

peuter fra hele landet er 

samlet for at blive enige om 

kravsspecifikationer og eva-

lueringskriterier, til afprøv-

ning af hjælpemidler og po-

intgivning.  

Arbejdsgruppen består ud 

over ergoterapeuter også af 

depotmedarbejdere, enkelte 

fysioterapeuter og udbuds-

jurister. Det er et utroligt 

spændende og givende ar-

bejde, hvor vi udveksler er-

faringer og nørder helt ned i 

detaljerne om hjælpemid-

lerne. Vi har nogle super 

gode diskussioner, selvom 

man jo nogle gange må gå 

på kompromis, med sine 

meninger, for at nå til enig-

hed. Vi arbejder jo alle for at 

få nogle gode hjælpemidler 

med en god kvalitet på afta-

lerne. Det er vigtigt for alle, 

at vi har nogle gode hjælpe-

midler at arbejde med i dag-

ligdagen. Man bliver samti-

digt også meget bevidst 

om, hvilke funktioner, der er 

nødvendige, og hvilke der 

er mere er ’nice to’, altså 

smarte ekstra funktioner.  

 

Ud over at sikre de rette 

hjælpemidler, er der også 

tid til masser af faglig spar-

ring ind i mellem. Når man 

kommer hjem efter et møde 

eller en afprøvning, har 

man altid fået noget med sig 

hjem igen; en god idé til at 

løse en udfordring, ny viden 

Artikel: Faglig sparring mellem ergoterapeuter under 
arbejdet med kommunernes indkøbsaftaler 

Udbud generelt og servicelo-

vens §112 

Hjælpemidler købes ind i en stør-

relsesorden i alle kommuner, der 

betyder, at de skal konkurrence-

udsættes. Det er et EU-krav, som 

ikke kan undviges. For at hver 

kommune ikke skal bruge kræfter 

på at udarbejde egne udbud, og 

for at samle de gode kræfter og 

opnå mere attraktive priser på en 

god kvalitet, har kommunerne 

valgt at gå sammen gennem SKI. 

Der skal sørge for, at kommu-

nerne og den faglighed, der fin-

des på det kommunale område 

på hjælpemidler, er stærkt og 

bredt repræsenterede i arbejdet 

med at udvikle aftalen.  

Fordi området er udbudspligtigt, 

betyder det dog ikke, at alt skal 

købes via SKI-aftalerne. Service-

lovens §112 gælder fortsat, og for 

de borgere, som ikke kan finde 

anvendelse af produkterne på li-

sten, er der fortsat mulighed for at 

indkøbe et specifikt produkt til den 

enkelt borger efter en individuel-

vurdering. Ved at samle indkø-

bene skulle der gerne blive mere 

luft i kommunalbudgettet til lige 

netop at indkøbe de mere specia-

liserede produkter, fx til en bariat-

risk borger eller en anden udfor-

dring, der ikke kan løses med et 

mere typisk ’mainstream’- pro-

dukt. 
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om nogle hjælpemidler som 

andre har delt eller en anden 

måde at arbejde på. Der er 

altid noget nyt, man kan give 

videre til kollegerne der-

hjemme.  

Kvalitetsevalueringerne af 

de tilbudte produkter giver et 

helt særligt rum til faglig 

sparring og vidensdeling.  

 

Her er nørdes der helt ned i 

detaljen, inden for de evalu-

eringskriterier der tidligere 

er blevet udarbejdet af del-

tagerne i SKI’s ekspert-

gruppe. 

Camilla Balling, sagsbe-

handlende ergoterapeut i 

Odense Kommune, har 

også deltaget i kvalitetste-

stene. Hun siger: 

”Det giver god mening med 

en kvalitetstest, hvor vi får 

mulighed for at prøve hjæl-

pemidlerne af og sikre, at 

kvaliteten er i orden. Derud-

over er der mange gode 

drøftelser, som også rækker 

ud over kvalitetstesten og gi-

ver mig noget fagligt, jeg kan 

tage med hjem,”  

Aftalen er nu trådt i kraft og 

det bliver spændende at få 

de udvalgte produkter ud i 

driften. 

 

Jeg får både personligt og 

fagligt rigtig meget ud af at 

deltage i udbud af hjælpe-

midler og her i september er 

vi netop startet op på arbej-

det med de næste aftaler 

omkring kørestole, puder og 

glidestykker, som træder i 

kraft om 2 år. Det bliver 

spændende at se, hvad vi 

når til enighed om, og hvilke 

produkter vi ender ud med.  

 

 

 

Se oversigt over hjælpemidlerne her: 

Delaftale Leverandør 
Navn på hjælpemid-

del 

1: Standardrollator, forlæns sammenklappelig  INVACARE Futura 

2: Standardrollator, sideværts sammenklappelig  
SUNRISE    

MEDICAL 
Gemino - standard  

3: Terrængående rollator 
SUNRISE    

MEDICAL 

Gemino - standard ter-

rængående 

4: Elscootere, manuel styring (Klasse B) INVACARE Orion Metro 

5: Elscootere, manuel styring (Klasse C)  
SUNRISE    

MEDICAL 
STERLING Elite 2 Plus 

6: Indstillelige senge, 4-delt liggeflade, motoriseret  
ABLE NOR-

DIC 
OPUS 1 
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7: Tryksårsforebyggende luftmadrasser, statiske 

(83cm og 88cm) 

Er under genudbud 

8: Tryksårsforebyggende luftmadrasser, statiske 

(85cm og 90cm) 

9: Tryksårsforebyggende luftmadrasser, dynamisk 

luft (83cm og 88cm) 
ZIBOCARE Domus Auto Helma-

dras 

10: Tryksårsforebyggende luftmadrasser, 

dynamisk luft (85cm og 90cm) 
ZIBOCARE Domus Auto Helma-

dras 

11: Tryksårsforebyggende skummadrasser, synte-

tiske (PUR) (83cm og 88cm) 
INVACARE 

Dacapo Excel 

12: Tryksårsforebyggende skummadrasser, synte-

tiske (PUR) (85cm og 90cm) 
INVACARE Dacapo Excel 

13: Toilet-/badestole med hjul  INVACARE Aquatec Ocean Ergo 

14: Toilet-/badestole med elektrisk sædetilt Annulleret 

15: Toilet-/badestole med manuelt sædetilt  INVACARE Aquatec Ocean Vip 
Ergo 

16: Toilet-/badestole med elektrisk højdeindstilling 

og sædetilt  
DANREHAB 

ERGOtip BUTTERFLY 

17: Badetaburetter med mulighed for ryglæn  MOBILEX 
 

18: Toiletsædeforhøjere, fastmonterede til gulv-

monterede toiletter  
ETAC 

Hi-Loo 

19: Toiletsæde med armlæn til gulvmonterede toi-

letter  
ETAC Supporter toiletarmlæn 

delmont 

Har du spørgsmål til artiklen, kan du kontakte Ergoterapeut, Mette Damkjær, mni@morsoe.dk 

 

 

mailto:hvt@ergofaglig.dk
mailto:mni@morsoe.dk
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Linda Trier Hald 

Jeg arbejder som lektor ved Ergoterapeutuddannelsen i Holstebro, VIA University College.  
Jeg er uddannet ergoterapeut i 1992. Jeg har min praksiserfaring fra stillinger i både kommunalt og re-
gionalt regi. Jeg har desuden haft tilknytning til VISO under Socialstyrelsen. I 2017 afsluttede jeg min 
kandidatuddannelse (Kandidat i Ergoterapi), hvorefter jeg påbegyndte aktuelle job som underviser på 
Ergoterapeutuddannelsen i Holstebro. 
 
Hjælpemiddelområdet har jeg gennem hele min praksiserfaring haft interesse i, og i mit aktuelle job er 
jeg meget optaget af, at dimittenderne har gode kompetencer og opmærksom på hjælpemiddelområdet 
og især hjælpemiddelformidlingsprocessen, som jeg mener, vi som ergoterapeuter her særlige forud-
sætninger for. 
 
Jeg genopstiller til bestyrelsesarbejdet i Selskabet Hjælpemidler, Velfærdsteknologi og Tilgængelighed. 
 

Mette Damkjær 

Jeg er uddannet ergoterapeut i 2006 i Aalborg. Jeg har arbejdet 2 år på et socialpsykiatrisk bosted med 

mennesker med demens. Derefter skiftede jeg job, da jeg brænder for arbejdet med bevilling af hjælpe-

midler. Jeg blev ansat ved Morsø Kommune, hvor jeg har været siden.  

 

Jeg arbejder med bevilling af hjælpemidler ud fra Servicelovens § 112 og § 113, og med boligsager ud 

fra Servicelovens § 116. Der er en særlig tilfredsstillelse ved arbejdet, når man har fundet det rette hjæl-

pemiddel, eller den rette løsning for en borger, der gør, at aktiviteter i hverdagen igen fungerer optimalt 

for dem.  

 

Jeg har i mange år været med til at stå for Morsø Kommunes indkøbs- og samhandelsaftaler på hjælpe-

middelområdet, og jeg sørger for, at vi holder os opdateret omkring nye produkter på markedet. Jeg bor 

i Nykøbing på Mors sammen med min mand. Jeg har tre børn, der alle er flyttet hjemmefra.  

 

Jeg vil meget gerne fortsætte med opgaven som bestyrelsesmedlem – med fokus på sagsbehandling i 

hjælpemiddelsager. 

 

Stina Bjørnskov Jensen 

Jeg er 42 år gammel og har gennem de seneste 11 år været ansat som lektor ved VIA Ergoterapeutud-
dannelsen i Aarhus, hvor jeg underviser på grunduddannelsen i hjælpemiddelformidling, forflytning, lov-
givning mm.  
 
Samtidig er jeg ph.d.-studerende ved Aalborg Universitet, hvor omdrejningspunktet for mit forsknings-
projekt er hjælpemiddelformidling og hjælpemidlers indvirkning på aktivitetsudførelse. Desuden samar-
bejder jeg med forskellige private aktører på hjælpemiddelområdet både i forhold til uddannelse og 
forskning.  
 
Jeg har siddet i HVTs bestyrelse siden 2022, og min mission er at bidrage til fortsat udvikling af den er-
goterapeutiske faglighed og praksis på hjælpemiddelområdet og at fremme et tæt samarbejde mellem 
uddannelse, praksis, forskning, hjælpemiddelindustrien og ikke mindst brugere af hjælpemidler.  
 
Jeg genopstiller til bestyrelsen. 
 

Kandidater, der opstiller til bestyrelsen 

mailto:hvt@ergofaglig.dk
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Anna Marie Lassen 

Ansættelse: Lektor og Ph.d. Tilknyttet ergoterapeutuddannelsen samt Forskningscenteret for sundhed 
og anvendt teknologi ved University College Nordjylland (UCN). 
 
I mit arbejde som underviser og forsker har jeg fokus på betydningen af velfærdsteknologi i den kom-
munale praksis. Herunder betydningen af velfærdsteknologi for de sundhedsprofessionelles arbejdsru-
tiner og borgernes hverdagsliv. Jeg samarbejder med danske kommuner om praksisforskning. Og med 
udgangspunkt i forskningsresultater publicerer jeg bl.a. undervisningsbøger for ergoterapeutstuderende 
og uddannede ergoterapeuter i praksis fx kapitler til basisbog for ergoterapi og bog om hjælpemiddel 
formidling.  
 
Jeg har været en del af bestyrelsen siden selskabets begyndelse og ønsker at genopstille. Det har væ-
ret en spændende rejse hvor bestyrelsen har være med til, at igangsætte nye aktiviteter for medlemmer 
af det faglige selskab og andre med interesse for hjælpemidler, velfærdsteknologi og tilgængelighed.  
 
Jeg har et ønske og håb om at fortsætte dette bestyrelsessamarbejde. 
 
 

Rikke Pedersen 

Jeg arbejder som afdelingsleder på Københavns Kommunes Hjælpemiddelcenter. 

Omdrejningspunktet for mit arbejdsliv er hjælpemidler og jeg har særlig erfaring med kommunal hjæl-

pemiddelformidling, set fra både sagsbehandler- og et ledelsesperspektiv. Jeg er optaget af at sætte 

fokus på vigtigheden af ordentlig hjælpemiddelformidling og at sikre vidensdeling på tværs af sektorer 

og landsdele, der hvor det er muligt. 

Det har været spændende at være med til at etablere bestyrelsen og sætte aktiviteter i gang i selska-

bet. Det har taget tid at få selskabet i gang og det tager tid at drive det. Jeg vil gerne lægge den tid i 

bestyrelsen, som er nødvendig for at få selskabet til at køre bedst mulig. 

Jeg har været en del af bestyrelsen siden selskabets begyndelse og ønsker at genopstille. 

 

Kandidater fra bestyrelsen, der genopstiller 
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Eva Johansen  
 
Jeg har arbejdet med hjælpemidler stort set hele mit arbejdsliv. Det er noget særligt at finde den rigtige 
løsning til mine borgere, så de bliver mere selvstændige og får en bedre livskvalitet. 
 
Jeg arbejder aktuelt som faglig leder for kropsbårne og tekniske hjælpemidler i Hvidovre Kommune.  
 
Jeg brænder for at sætte fokus på vigtigheden af den god hjælpemiddelformidling, så borger får det rigtige 
hjælpemiddel, som også bliver brugt, når hjælpemiddelterapeuten er færdig med sin del. Jeg har fokus på 
opfølgning på hjælpemidler - både for at borger har det rette hjælpemiddel, som virker samt for at hjælpe-
middelterapeuter får erfaring med, hvad der virker og ikke virker. 
 
Jeg er også optaget af de nye lovgivninger, som kommer til at påvirke vores praksis, f.eks. Det medicinske 
direktiv, Barnets lov, Ældrereformen og Handicaprammeaftalen. Vi går nogle spændende år i møde. 
 
Jeg vil gerne genopstille til bestyrelsen og bidrage med min erfaring og som økonomiansvarlig. 

Sofia Vork Stokholm 

Jeg arbejder til dagligt i SKI, med udbud af genbrugshjælpemidler. I mit arbejde er mit fokus at få  
hjælpemidler på de kommunale aftaler, som er af høj kvalitet og har en god brugervenlighed for både bor-
ger, depotpersonale og hjælpere. 
 
Jeg har tidligere arbejdet i Københavns Kommune i 13 år og har også haft 7 år som konsulent, ved Fon-
den Dansk Standard, hvor jeg har koordineret den danske holdning til, hvilke krav vi på internationalt ni-
veau, ønsker at have for hjælpemidler. Dette inden for kvalitet, sikkerhed, brugervenlighed og kognitiv til-
gængelighed.  
 
Jeg vil gerne være med til at videns dele inden for ergoterapifaget og understøtte en bred faglig 
udbredelse af den ergoterapeutfaglige viden på fagområdet. Jeg mener, at jeg med min 
erfaring fra sekretariatsarbejdet i Dansk Standard og min nuværende stilling i SKI bringer både 
viden og kompetencer ind i bestyrelsen, som kan bidrage positivt til bestyrelsesarbejdet. 
 
Jeg er 47 år og bor på Amager med min mand og tre børn. Jeg vil meget gerne varetage opgaven som 
bestyrelsesmedlem – med fokus på vidensdeling, blandt fagfæller og de studerende der skal ud på ar-
bejdsmarkedet. 

 
Jeg genopstiller, som repræsentant til bestyrelsen i det ergoterapifaglige selskab for 

Hjælpemidler, Velfærdsteknologi og Tilgængelighed, fordi det er fagområder jeg brænder for. 
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Tina Helle 
 
Docent i VIA og forskningsleder af Applied RehabTech, Forskningscenter for Rehabilitering, Aarhus.  
Primære forskningsområder: Hjælpemidler, hverdagsteknologi og tilgængelighed. 
 
Faglige poster:  

• Medlem af COTECs Ergoterapi Europas register for eksperter inden for ældre, IKT og eHealth in-
novationer.  

• Medlem af Ergoterapeutforeningens videnskabelige råd 

• Medlem af Ergoterapeutforeningens redaktionsgruppe for Forskningsmagasinet.  

• Dansk landeredaktør for Scandinavian Journal of Occupational Therapy. 

• Bestyrelsesmedlem i Hobro Friplejehjem. 

• Vejleder på European Master of Science in Occupational Therapy. 
 
Vision:  

• At empower mennesker med rehabiliteringsbehov via teknologianvendelse og nedbringelse af 
tilgængelighedsbarrierer 

• til at fungere som selvstændige borgere gennem bæredygtige, skræddersyede løsninger og 
interventioner, der er meningsfulde og  

• relevante for den enkeltes hverdagsliv og kontekst. 
 
Arbejder for: 
Fremme af aktivitet og deltagelse via teknologi og nedbringelse af tilgængelighedsbarrierer af forskellig 
karakter (fysiske, kognitive, sociale, emotionelle mv.). 
 
Kvalificering af hjælpemiddelområdet gennem forskningsbaseret viden med afsæt i aktuelle og relevante 
problemstillinger i praksis. 
 
Udvikling af viden om både, hvordan hverdagsteknologi understøtter aktivitet og deltagelse, såvel som 
hvordan den bliver en barriere herfor. 
 
Forebyggelse af udvikling af digitale underklasser i samfundet, bl.a. gennem udvikling af fysiske/alterna-
tive løsninger til de populationer, der ikke har adgang til opdateret hverdagsteknologi og/eller evner at an-
vende den. 
 
Fremme af samarbejde mellem samt effektiv videndeling på tværs af praksis, industri, uddannelse og 
forskning (generere impact). 
 
Involvering af studerende i forskning. 
 
Jeg genopstiller til bestyrelsen. 
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